
stopień równy — czyli po prostu sama cecha, coś może być:
małe, duże, stare, niebezpieczne, interesujące itd.
stopień wyższy — coś jest „bardziej”, czyli np. młodsze,
starsze, bardziej interesujące albo bardziej niebezpieczne
stopień najwyższy — tutaj wiemy, że coś jest „naj”:
najlepsze, największe, najstarsze itd.

Stopniowanie
przymiotników

Najkrócej mówiąc, stopniowanie przymiotnika pozwala nam
zróżnicować opisywaną cechę pod względem intensywności danej
cechy. Zazwyczaj wyróżniamy trzy tzw. stopnie:

Jak stopniować przymiotniki?
Stopień wyższy przymiotnika tworzy się przez dodanie końcówki -er
lub słówka more. 

-est lub słówko most. W tej sytuacji najczęściej dodaje się również
przedimek the.
Stopień najwyższy przymiotnika można uzyskać dopisując końcówkę 

tall -> taller 

tall -> taller -> the tallest

Zasada stopniowania jest zależna od samego przymiotnika, a
konkretnie od jego długości. Do krótkich, jednosylabowych wyrażeń
dodaje się końcówki -er/-est. Istnieje jednak kilka wyjątków:

Przymiotniki kończące się na literę -e przyjmują jednak
końcówki -r/-st, np:

nice -> nicer -> the nicest 
W przypadku przymiotników kończących się na -y
(poprzedzone spółgłoską), -y zastępuje się końcówkami
–ier/-iest, np:

dry -> drier -> the driest 
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Kiedy w przymiotniku trzy ostatnie litery mają układ:
spółgłoska–samogłoska–spółgłoska, przed dodaniem
końcówki -er/-est podwaja się ostatnią literę, np.

big -> bigger -> the biggest
W kontekście stopniowania przymiotniki dwusylabowe dzieli
się na dwie grupy. Kończące się na -y lub -w stopniuje
się je klasycznie, np:

Pozostałe przymiotniki dwusylabowe stopniuje się opisowo,
np.:

modern -> more modern -> the most modern
Długie, przynajmniej trzysylabowe przymiotniki zawsze
stopniuje się opisowo, np.:

expensive -> more expensive -> the most expensive
W ten  sam sposób stopniuje się wszystkie przymiotniki
odczasownikowe, czyli trzecie formy czasowników
nieregularnych oraz przymiotniki utworzone przez dodanie
końcówki -ing lub -ed, np.:

ugly -> uglier -> the ugliest

interesting -> more interesting -> the most interesting
hurt -> more hurt -> the most hurt 

Przymiotniki nieregularne i wyjątki
Język angielski jest pełen wyjątków, nie mogło ich więc zabraknąć
przy stopniowaniu przymiotników po angielsku.

good - better - the best(dobry - lepszy - najlepszy)

bad - worse - the worst (zły - gorszy - najgorszy)

far - further - the furthest(daleko - dalej - najdalej) far - farther - the farthest lub

old - older - the oldest(stary - starszy - najstarszy) old - elder - the eldestlub
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Poza przymiotnikami, które tworzą stopień wyższy i najwyższy w
sposób nieregularny, istnieje w języku angielskim kilka dodatkowych
wyjątków:

real - more real - most real
right - more right - most right
wrong - more wrong - most wrong 
ill - more ill - most ill 
worth - more worth - most worth
prime - more prime - most prime
loath - more loath - most loath 

przymiotniki jednosylabowe, które stopniujemy opisowo:

shy - shier - the shiest 
shy - shyer - the shyest
shy - more shy - the most shy

przymiotnik shy (nieśmiały) stopniuje się na trzy różne sposoby i każdy z
nich jest poprawny:

good-looking - better-looking- the best-looking 
long-lasting - longer-lasting - the longest-lasting 
low-paid - lower-paid - the lowest-paid

przymiotniki złożone, których pierwszym elementem jest przymiotnik
przyjmujący końcówkę w stopniu wyższym i najwyższym, zachowują ten
sposób stopniowania:


